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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. S 694 stillet den 13. marts 2024 af Carl Valentin 

(SF). 

Spørgsmål nr. S 694 

”Mener ministeren, at to pesticider med samme giftighed bør afgiftsbelægges på den samme 

måde, hvis det ene er et PFAS-stof, som er stort set unedbrydeligt i naturen og bioakkumuleres i 

fødekæderne, og det andet ikke er?” 

Svar 

Jeg mener, at det eksisterende system med en differentieret afgift på sprøjtemidler er fornuftigt, 

netop fordi beregningen af afgiften af et sprøjtemiddel inddrager nedbrydning i både jord og vand 

samt bioakkumulering af aktivstoffer i midlet. Desuden indgår nedbrydningsprodukternes 

nedbrydning i jord også i beregningen. Afgiften tager således højde for det enkelte sprøjtemiddels 

egenskaber, herunder om indeholdte aktivstoffer og deres nedbrydningsprodukter er svært 

nedbrydeligt i naturen og om aktivstofferne bioakkumuleres i fødekæden. Hensigten med afgiften 

er netop at gøre det dyrere at anvende de mere belastende midler, der fx indeholder et PFAS-

aktivstof, der er svært nedbrydeligt og bioakkumulerer. 
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